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ZPRÁVY  Z  OBCE

VEŘEJNÁ ZASEDÁNÍ 
ZASTUPITELSTVA OBCE
Konají se vždy druhé pondělí v měsíci od 18:00 hodin střída-
vě ve všech třech obcích.

Rozpis   listopad 2013 – leden 2014:

�  11. 11. 2013 –  Přibyslavice, sál místního pohostinství 

� 9. 12. 2013 – Vlkaneč, zasedací místnost OÚ

�� 13. 1. 2014 – Kozohlody, sál obecní dům 

D O Ž Í N K YD O Ž Í N K Y
Letošní dožínky byly ve znamení slunečného počasí a dobré muzi-
ky. Jako již tradičně putoval posvěcený dožínkový věnec, v rukách 
mládence a dívky, v čele průvodu na místní hřiště, kde bylo až do 
nočních hodin o zábavu postaráno. K dobré náladě nám celé odpo-
ledne hrála kapela Věnovanka Václava Musílka složená z mladých 
muzikantů odchovaných ZUŠ v Čáslavi. „A že jim to hrálo, radost 
poslouchat.“ Všichni přítomní si chválili jejich produkci a mnozí ne-

PRŮBĚŽNÉ VYHODNOCENÍ ANKETY 
– SVOZ BIOODPADU –
Vážení občané, v červencovém zpravodaji byla zveřejněna anke-
ta, ve které  jste měli možnost hlasovat pro nebo proti zavedení 
svozu bioodpadu. Vrátilo se nám celkem 32 anketních lístků a  
takto zatím vypadá Vaše hlasování.

odolali a zatančili si na připraveném parketě. Potěšit jsme se mohli 
i při tanečním vystoupení dětí ze základní školy Vlkaneč a při aero-
biku dívek Moniky Novákové a Nikol Němečkové. Siláci si přišli na 
své po čtvrté hodině odpolední, kdy nás se svým programem přijel 
rozptýlit strongmen Jiří Žaloudek z Čáslavi. Celou slavností nás pak 
slovem provázel pan Jaroslav Červinka z Kozohlod. Nechyběly dob-
ré dožínkové koláčky, pikantní jednohubky a voňavá káva, povoz s 
koňmi, který celé odpoledne vozil návštěvníky, a prodejní stánky. 
Členové ČSCH Vlkaneč připravili výstavu drobného domácího zví-
řectva a pan Kořínek z Kozohlod zapůjčil na ukázku dva historické  
krásně zrekonstruované stabilní motory. Bylo se nač dívat.
Od osmé hodiny večerní se konal taneční parket, kde se o hudbu 
postaraly místní kapely NoBody a Naplech. Občerstvení po celý den 
zajišťovali členové SDH Vlkaneč. 
Dožínková slavnost byla  milým rozloučením s létem a prázdninami.

pokračování na str. 2

ZMĚNA VÝVOZUZMĚNA VÝVOZU 
POPELNICPOPELNIC
od 2. 10. 2013 

bude odvoz komunálního odpadu (popelnic) 

KAŽDOU STŘEDU

 � Kapela Věnovanka

 � Dožínkový věnec letos nesli Jindřich Časar a Tereza Kořínková
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USNESENÍ  ZASTUPITELSTVA  OBCE

P R Ů B Ě Ž N É  H O D N O C E N Í  A N K E T Y  S V O Z U  B I O O D P A D U

Souhlasím s novým nastavením svozu odpadu

ANO
22 x

Období letního času:

– odvoz 1 x za týden (komunální odpad lichý  týden,  bioodpad sudý týden) 

Období zimního času:   

– odvoz 1x za 14 dní (komunální odpad)  

Chtěl/a bych ponechat staré nastavení svozu odpadu

ANO
10 x

Období letního času:

– odvoz 1 x za 14 dní (komunální odpad) 

Období zimního času:   

– odvoz 1x za týden (komunální odpad)  

Z Vašeho hlasování vyplývá, že zájem o zavedení svozu bioodpadu zatím převažuje. Do konce měsíce listopadu máte ještě mož-
nost hlasovat. Poté bude provedeno konečné vyhodnocení ankety a proběhnou  jednání s firmou AVE o svozu odpadu na příští 
rok. Výsledky jednání budou zveřejněny na některém z příštích zastupitelstvech a také v příštím Zpravodaji.
Děkujeme za Váš zájem o naši obec a také o naše společné životní prostředí.

CO JE VLASTNĚ BIOODPAD?
Bioodpad je tvořen biologicky rozložitelnou hmotou, která vzniká 
např. údržbou zeleně, sekáním trávy, sběrem listí a spadaného 
ovoce, a také při přípravě pokrmů (zbytky jídel, ovoce a zeleniny).
Bioodpady jsou významnou součástí odpadů vznikajících v komu-
nální sféře. Kvůli svým vlastnostem způsobují komplikace při sklád-
kování (tvorba skládkového plynu a výluhu). Při separovaném sběru 
je však bioodpad surovinou, kterou je možno přeměnit na užitečný 
materiál (kompost) využitelný v široké škále lidské činnosti.

Dle původu a složení hovoříme o bioodpadu
� � z domácností
� � ze zahrad

Bioodpady z domácností:
� � zbytky ovoce a zeleniny (včetně citrusových plodů)
� � kávové a čajové zbytky
� � zbytky pečiva
� � skořápky z vajíček a ořechů
� �  papírové kapesníky, ubrousky
� � zvadlé květiny, zemina z květináčů

� � podestýlka domácích býložravých zvířat
� � zbytky vařených jídel (brambory, těstoviny, rýže, knedlíky  
  apod.)

Bioodpady ze zahrad
� � posekaná tráva, listí, větvičky
� � plevele, zbytky ovoce, zeleniny
� � piliny, hobliny, kůra
� � popel ze dřeva
� � trus býložravých hospodářských zvířat
� � peří, chlupy, vlasy
� � stará zemina

Proč separovat bioodpad? 
Bioodpady, které se podaří oddělit, jsou na odborně provozova-
né kompostárně přeměněny na humusové látky vhodné k náhra-
dě průmyslových hnojiv. Kompost je možno využívat pro země-
dělskou činnost, tvorbu a údržbu veřejné zeleně atd.
Kompostování je již nyní levnější než skládkování. V příštích le-
tech se dá předpokládat ještě výraznější zvyšování rozdílu mezi 
náklady na skládkování a kompostování.

(Bohumila Semrádová, Kozohlody)

(Kompletní zápisy ze zastupitelstev jsou k dispozici buď na obecním úřadu nebo na internetových stránkách obce).

Zápis z 8. schůze zastupitelstva obce Vlkaneč konané dne 15.7.2013 v Kozohlodech
Přítomní zastupitelé: Klaus Josef, Kořínek Bohuslav, Löwy Radek, Pavlas Stanislav, Novák Oldřich ml., Semrádová Bohumila, 
 Volenec Jiří, Zelená Marie

Nepřítomní zastupitelé: Janáček Zdeněk

Zapisovatel: Semrádová Bohumila 

Ověřovatelé zápisu: Löwy Radek, Novák Oldřich ml.

Přítomní občané: 11

Zastupitelstvo obce ukládá:
� Posunout kontrolu usnesením z minulého zasedání dne 10.6.2013 na srpnové ZO.
� Uzavřít nájemní smlouvu s panem M. na pozemek par.č.647/a v k.ú. Přibyslavice na dobu neurčitou s tříměsíční výpovědní lhůtou.
� Poskytnout finanční příspěvek ve výši 500,-Kč 8. okrsku SDH na pořádání okrskové soutěže v požárním sportu.
� Uzavření smlouvy s firmou „Energie pod kontrolou“, která bude zajišťovat obci výběr nejvhodnějších dodavatelů energií.
� Zadat provedení střechy MŠ firmě Bek Čáslav (termín do 20.7.2013, zodpovídá starosta).
� Uzavřít kupní smlouvu s manželi M. na stavební parcelu p.č.1158/8 v k.ú. Vlkaneč.
� Navrhnout řešení problému s příkopem, který vede přes pozemek pana P. a do kterého je svedena část dešťové kanalizace 

v obci Přibyslavice.
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Oslanec Jan
 85 let

Naši oslavenci:

SBOR PRO  OBČANSKÉ  ZÁLEŽ ITOST I

Zápis z 9. schůze zastupitelstva obce Vlkaneč konané dne 12.8.2013 v Přibyslavicích
Přítomní zastupitelé: Janáček Zdeněk, Klaus Josef, Kořínek Bohuslav, Löwy Radek, Pavlas Stanislav, Novák Oldřich ml.,  S emrádová 
Bohumila, Volenec Jiří, Zelená Marie
Zapisovatel: Semrádová Bohumila 
Ověřovatelé zápisu: Zelená Marie, Klaus Josef
Přítomní občané: 7

Zastupitelstvo obce ukládá:
� Uzavřít kupní smlouvu s manželi V. na stavební parcelu p.č.1158/12 v k.ú.Vlkaneč, cena dle schválené výše stavebních parcel 

v této lokalitě 200,-Kč/m2.
� Zveřejnit záměr obce prodat korporační podíl pozemku (16/120) par.č. 502/11 v k.ú.Vlkaneč.
� Zveřejnit záměr obce prodat obecní pozemek par.č. 40/2 v k.ú.Přibyslavice. 
� Poskytnout finanční dar ve výši 500,-Kč pro SDH Přibyslavice na pořádání okrskové akce – Zkouška stříkaček.
� Zveřejnit  informace o nově otevřeném sběrném dvoře v Golčově Jeníkově ve Zpravodaji, na internetových stránkách obce a na 

obecních vývěskách. 
� Jednat se zemědělci, aby nejezdili po místní komunikaci v Nové ulici ve Vlkanči se zemědělskou technikou.
� Zajistit sestříhání keřů a stromů v biokoridoru, které zasahují  do komunikace.
� Zveřejnit  informace o tom, co vše patří do bioodpadu, ve Zpravodaji, na internetových stránkách obce a na obecních vývěskách. 

Zápis z 10. schůze zastupitelstva obce Vlkaneč konané dne 9.9.2013 ve Vlkaneči
Přítomní zastupitelé: Klaus Josef, Kořínek Bohuslav, Löwy Radek, Pavlas Stanislav, Novák Oldřich., Volenec Jiří, Zelená Marie
Nepřítomní zastupitelé: Janáček Zdeněk, Semrádová Bohumila
Zapisovatel: Zelená Marie 
Ověřovatelé zápisu: Novák Oldřich, Volenec Jiří
Přítomní občané:  1

Zastupitelstvo obce ukládá:
�� Uzavřít kupní smlouvu s panem P. K. na část korporačního podílu u  parcely p.č.502/11 v k.ú.Vlkaneč.
�� Uzavřít kupní smlouvu s panem Z. na prodej p.č. 40/2 v k.ú. Přibyslavice.
�� Uzavřít smlouvu o příspěvku a převodu investorství.
�� Zaslat Městskému úřadu zprávu o výsledku hlasování.
�� Zajistit odvoz sbírky pro Diakonii Broumov. 
�� Poslat nesouhlasný dopis na vedení České pošty. 
� Informovat firmu D.A.S. o výsledku hlasování.
�� Vyplatit dar ve výši 500,-Kč MS Diana Vlkaneč           (Bohumila Semrádová, Kozohlody)

Všem jubilantům přejeme ještě jednou 

hodně zdraví a spokojenosti do dalších let.

V Z P O M Í N K A

Dne 18. září mnozí z nás poprvé zaslechli zprávu, které se jen těžko dalo uvěřit - navždy nás opustila  Maruška Svitáková z Koz-
ohlod. Řada z Vás ji znala z Mateřské školy ve Vlkanči, kde v letech 1992 - 2002 pracovala jako hospodářka. Všichni ji znáte ze 
stránek našeho Zpravodaje, dlouhá léta vedla Sbor pro občanské záležitosti,  mnohým z Vás tiskla ruku a přála všechno nejlepší 
a hodně zdraví při Vašich významných jubileích nebo při vítání nových občánků. Maruška byla 32 let členkou SDH Kozohlody a 
byla její dobrou duší. V posledních letech vedla finance sboru a účastnila se snad každé akce, kterou místní hasiči pořádali. Od 
roku 2010 byla i knihovnicí v kozohlodské knihovně. Tento výčet jejího působení mimo zaměstnání vypovídá o tom, že byla velmi 
aktivním a pracovitým člověkem. Navíc to byla žena laskavá, usměvavá, ochotná vždy pomoci a nelitovala času, který věnovala 
pro ostatní. Její optimismus působil na všechny kolem jako lék na starosti.
Chtěla jsem věnovat těchto pár řádků ženě, kterou znal v naší obci úplně každý a nikdo z nás jí nestihl za její práci a laskavost 
dostatečně poděkovat. 

Maruško, patří Ti náš velký dík a tato vzpomínka.          (Bohumila Semrádová, Kozohlody)

VenclákVáclav
70 let

Přání k významnému 

  životnímu jubileu:

V

hhhhhhhhhhhhhhhhhhhhhhhhhhhhhhhhhhhhhhh

P

 
Přání všeho nejlepšího jsme zaslali: p. Hájková I., 
p. Poklopová D., p. Holub K., p.Adamec Z., p.Bě-
hounek K., p. Pavlas V., p. Löwy L., p. Štoural Z., 
p. Rejnková B.

Osobně navštívili členové SPOZ společně se p.  sta-
rostou  pana Oslance J. a Vencláka V..
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Během prázdnin všichni odpočívali a 
čerpali energii do nového školního roku. 
Užívali jsme si sluníčka a poznávali krásy 
naší země.
V sobotu 31. srpna vystoupila děvčata 
z kroužku aerobiku, pod vedením Mgr. 
D.Altmannové, na dožínkách. Vystoupení 
se všem líbilo a přispělo k radostné atmo-
sféře posledního prázdninového víkendu.
V pondělí 2. září 2013 byl slavnostně za-
hájen nový školní rok v ZŠ a MŠ. V letoš-
ním roce jsme přivítali 7 prvňáčků.

Pedagogický sbor pracuje od 2. 9. 2013 
ve složení:
Mgr. Marcela Formánková  
- ředitelka ZŠ a MŠ
Mgr. Dagmar Altmannová  
- zástupce a učitelka ZŠ
Olga Jonášová   
- vedoucí učitelka MŠ, vychovatelka ŠD
DiS. Eliška Kubátová  
- učitelka MŠ, vychovatelka ŠD
Dana Poklopová  
- školnice ZŠ
Marcela Mrkvičková
- školnice a kuchařka MŠ
Marie Bělohlávková
- hospodářka ŠJ

ZŠ byla zapojena do projektu EU „ Peníze 
do škol“ a projekt byl 31.7. 2013 ukon-
čen. Z peněz jsme nakoupili nové učební 
pomůcky, 10 počítačů a do obou tříd in-
teraktivní tabule.

Během měsíce září začaly pracovat  zá-
jmové kroužky:
Výtvarný kroužek „Šikovné ruce“
- p. Bártová
Sportovní kroužek    
- Mgr. Altmannová

Anglický jazyk pro malé školáky
- Mgr.Altmannová

Organizace vyučování v ZŠ:
I. třída (1. a 5. roč.) 7 + 5 = 12 žáků, 
uč. Mgr. M. Formánková
II. třída ( 2.,3. a 4. roč.) 8 + 5 + 1 = 14 žáků, 
uč. Mgr. D. Altmannová

Ve všech ročnících se vyučuje podle školní-
ho vzdělávacího programu „Jen si děti všim-
něte, co je krásy na světě…“ 
Žáci ZŠ mají k dispozici při výuce 10 PC 
s připojením k internetu. Během výuky na 
nich plní úkoly ve vzdělávacích programech 
k jednotlivým předmětům.V 5. roč. je povin-
ný předmět Informatika s dotací 1 h týdně. 
Anglický jazyk je vyučován povinně od 3.roč. 
Školní družina má 12 žáků a bude opět 
pracovat souběžně s MŠ v jejich prosto-
rách. Školní jídelna má plnou kapacitu, tj. 
40 strávníků. V MŠ je přihlášeno 21 dětí 
ve věku od 3 let.

Celý školní rok nás čeká nejen učení, ale 
také plno tradičních akcí, na které se těšíme 
a zveme všechny k účasti.V listopadu bude 
zahájen plavecký výcvik v Kutné Hoře s dota-
cí 10 hod v každém ročníku. Jezdit budeme 
na dvouhodinovou výuku každý pátek .

Dne 4. října se konala tradiční drakiáda. Po-
časí bylo ideální – slunečno a foukal příznivý 
vítr. Draci  létali vysoko nad našimi hlavami. 
Dne 31. 10. se uskuteční „průvod strašidel-
ných světýlek“ – haloween. Na tradiční akci 
jste srdečně zváni, přijďte se světýlkem i 
strašidýlkem.

Do nového školního roku 2013/2014 přeji 
všem žákům, rodičům a nám učitelům hod-
ně úspěchů při práci ve škole i při každoden-
ních činnostech. Ať máme v novém škol-
ním roce hodně „radostných a slunečných 
dní“, na které budeme rádi vzpomínat.

(Mgr. Marcela Formánková, Vlkaneč)

ZŠ  a  MŠ VLKANEČ

 � Drakiáda se vydařila, obloha byla bez mráčků

SDH  VLKANEČ
SDH Vlkaneč bylo v létě i na podzim orga-
nizátorem několika akcí, které se v naší 
vesnici konaly. 

Pouťová zábava
V polovině prázdnin 27. 7. 2013 byla 
uskutečněna už tradiční pouťová zába-
va. Místem konání bylo jako každoročně 
místní hřiště. K tanci hrála jako každoroč-

ně místní kapela NOBODY. Účast byla i 
díky krásnému teplému počasí poměrně 
vysoká.

Zajištění občerstvení na dožínkách
31. 8. 2013 proběhly v naší obci dožínky. 
Většina hasičů byla nápomocna při přípra-
vách. Muselo se hlavně zajistit občerstve-
ní na celé odpoledne i večer. Všem, kteří 
věnovali práci na dožínkách svůj čas, moc 
děkujeme. Počasí se vydařilo a všechno 

proběhlo ke spokojenosti místních obyva-
tel i hostů z okolních vsí. 

Posvícenská taneční zábava 
byla organizována 28. 9. 2013 v místním 
pohostinství. Hrála kapela APEIRON. Tato 
zábava bývá méně navštěvována, a i letos 
to nebylo jiné. 
Všem obyvatelům obce přeji krásný pro-
sluněný podzim.

(Michaela Časarová, Vlkaneč)

ČINNOST  MÍSTNÍCH  SPOLKŮ

SDH  KOZOHLODY
Výlet na kolech
5.července jsme uspořádali již 5. výlet na ko-
lech. Tentokrát jsme se vydali do lázeňské-
ho města Poděbrady navštívit krále Jiřího a 
osvěžit se douškem dobré Poděbradky.
Po osmé hodině ranní se 13 cyklistů vydalo 
na 60ti kilometrovou trasu vedoucí klidnou, 
rovinatou krajinou směrem na Čáslav, Nové 
Dvory, Kolín a odtud malebnou krajinou ko-

lem řeky Labe, až do Poděbrad. Cestou jsme 
zažili milé překvapení v podobě mobilní ob-
čerstvovací stanice, kterou pro nás připravil 
pan Kořínek s manželkou. Příjemně osvěženi 
jsme za krásného, slunečného počasí, pou-
ze s jedním malým defektem až na konci 
trasy, kolem jedné hodiny odpolední dorazili 
do cíle.
V Poděbradech na nás už čekal pan Tichý 
z Přibyslavic, který nám odvezl kola   zpět 
do Kozohlod, za což mu dodatečně patří náš 
veliký dík.

Po úspěšné cestě jsme se v Poděbradech 
odměnili dobrým obědem, navštívili lázeň-
skou kolonádu, nakoupili drobné upomín-
kové předměty a vydali se vlakem zpět k 
domovu.
V Obecním domě v Kozohlodech jsme již 
měli připravené posezení s malým občerstve-
ním, při kterém proběhlo zhodnocení výletu 
a plánování trasy na příští cyklistickou tour.

Posezení na hrázi Návesního rybníka
V sobotu 6. července jsme připravili pro členy 
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ČSCH VLKANEČ
Chov králíků 
Dnes si řekneme něco málo o chovu králíků. 
Chceme-li, aby náš chov byl úspěšný, renta-
bilní a přinášel nám radost, měli bychom do-
držovat alespoň nějaké osvědčené zásady. 
Důležitý je způsob ustájení. 
Kotec by měl být vzdušný, prostorný, suchý 
a neměl by být vystaven přímému slunci a 
průvanu. Při výběru chovných jedinců (pakliže 
upřednostňujeme masnou produkci) vybírá-
me z plemen brojlerového typu. Musíme mít 
jistotu o jejich dobrém zdravotním stavu (ba-
cilonosiči). Vždy se snažíme, aby sestavené 
páry byli nepříbuzné. Příbuzenská plemenit-
ba vede vždy ke špatnému zdravotnímu od-
chovu. 
Sestava krmné dávky by měla odpovídat po-
žadované nutriční hodnotě. Nutný je dosta-
tek bílkovinné složky, v prvé řadě kvalitního 

sena (nejlépe vojtěškového), z obilnin zkrmu-
jeme oves, ječmen, pšenici a kukuřici. Nutný 
je stálý dostatek pitné vody. Musíme dělat 
rozdíl v krmné dávce určené pro samce, sa-
mice a mláďata určená pro výkrm. Z uhlohyd-
rátů upřednostňujeme vařené brambory, z 
kterých připravujeme suchou míchanici s ječ-
ným šrotem a s přídavkem vitamínové smě-
si. Můžeme přidat buď čerstvé nebo sušené 
kopřivy. Krmivo s vyšším obsahem uhlohyd-
rátů podáváme buď kojícím samicím nebo 

mláďatům určeným pro výkrm. Ostatním 
podáváme přes zimní období mrkev nebo 
cukrovou řepu. Krmná řepa není vhodná. 
V případě zkrmování cukrovky nutno dodat 
vápník, protože vápník cukr z těla vyplavuje. 
Králíci určení pro masnou produkci by měli 
dosáhnout jateční váhy za 3,5 – 4 měsíce. 
Příště něco o plemenitbě a odchovu. 

(Josef Rejnek, Vlkaneč) 

našeho sboru a občany obce tradiční posezení spojené s opékáním 
a konzumováním všeho dobrého. Posezení se zúčastnilo 52 lidí.

Obvodová zeď u Obecního domu
S obecním úřadem jsme se dohodli, že oplocení pozemku u Obec-
ního domu se provede zhotovením cihlové zdi. Koncem srpna bylo 
započato s touto akcí. Nejprve bylo nutné zbourat starou kamennou 
zeď a na základech této zdi jsme zhotovili betonový věnec. Po polo-
žení izolačního pásu jsme vyzdili polovinu zdi. Zbývá nám dozdít zeď 
včetně zhotovení stříšky a provést omítky.

Okrsková soutěž 
V sobotu 14.září jsme se zúčastnili soutěže v sání vody na čas z vod-
ního zdroje, která se uskutečnila u rybníka v Přibyslavicích. Soutěže 
se zúčastnilo 7 sborů našeho okrsku a hasičský sbor z Hostovlic. 
Cílem této akce bylo prověřit připravenost jednotlivých sborů v této 
činnosti. Náš sbor obsadil druhé místo za hasiči z Hostovilc.

Plánované akce:
Dokončit výstavbu obvodové zdi u Obecního domu      
19.října - Posvícenská taneční zábava  hraje Universum
2.listopadu - Vepřové hody                          
29.listopadu - Výroční valná hromada           

30. listopadu - Postavení a slavnostní rozsvícení vánočního stromu    
14.prosince - Vánoční koncert v místním kostele                     
21. prosince - Předvánoční procházka           
31.prosince - Silvestrovské posezení            

Na všechny tyto kulturní akce jste všichni srdečně zváni.

(Mgr. Hana Mazalová Klečáková, Kozohlody)

 � Cyklovýlet do Poděbrad se vydařil 

SDH  PŘIBYSLAVICE
Oslava narozenin
Starosta sboru pan Venclák Václav oslavil 1. září  významné ži-
votní jubileum. Poblahopřát  mu přišli i zástupci hasičů, kteří mu 
předali novou vycházkovou uniformu a malý dárek.  Do dalších 
let mu přejeme hlavně hodně zdraví.

Soutěž okrsku
V sobotu 14. září   proběhla u rybníka  „Za draha“ soutěž  jed-
notlivých sborů okrsku č. 8 v sání stříkaček na čas, které se 
zúčastnili i hasiči z Hostovlic. První tři sbory byly za svůj výkon 
oceněny. Musíme se pochlubit, že naše družstvo skončilo na 
třetím místě za soutěžícími z Hostovlic a Kozohlod. To je pro 
nás určitě úspěch, protože v hasičském útoku nejsme schopni 
ostatním sborům konkurovat vzhledem k věku členů.
Při této příležitosti obdržel pan Václav Venclák jedno z nejvyšších 
vyznamenání „Za mimořádné zásluhy“ od Ústředního výboru 
SHČMS. Návrh na vyznamenání  podával okrsek číslo 8.

Posvícení
Dne 21. září  se konalo tradiční posvícení.  U jednotlivých domů 

vyhrávala občanům na přání kapela z Golčova  Jeníkova, večer 
pak ještě zahrála v sále hospody. Bohužel ani letos  se celá 
akce s moc velkou odezvou nesetkala.

Oprava rybníka
V druhé polovině září hasiči částečně vypustili rybník „Za draha“.  Dů-
vodem byly oprava sesunuté hráze. (Marcela Němcová, Přibyslavice)

 � Dekorování starosty sboru pana Václava Vencláka

SAUNASAUNA
V zimním období od listopadu 
do března bude opět na místních 
kabinách otevřena pro veřejnost 
sauna a to  vždy v sobotu od 
18:00 hod. Termín bude ještě 
upřesněn na vývěskách.
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TJ - SOKOL VLKANEČ
Fotbalové aktuality:
Nová fotbalová sezóna je v plném proudu. Po odehraných zápa-
sech má náš tým na svém kontě dvě výhry, dvě remízy a tři pro-
hry. Konečné pořadí v tabulce bude známo až po ukončení pod-
zimní fotbalové soutěže. Naše řady posílili hráči Petr Altmann, 
který nadále přetrvává na hostování po domluvě s představiteli 
výboru Sokol Paběnic, dále Robert Šrank, také na hostování , z 
TJ Bratčice. Registrace se vyřizuje pro Ondřeje Kadlece.  

Odbíjená:
Během letních měsíců jsme se scházeli na místním škvárovém 
hřišti při hraní volejbalu. Jak již jsme zmiňovali, tento sport má v 
naší obci hodně příznivců. Chvíle strávené při hře, byly příjemným 
relaxem v dnešní uspěchané době. Musíme zmínit účast naší vý-
pravy na turnaji v Itálii. V rámci dovolené se „Vlkaňáci“ ve složení 
Josef Klaus ml., Alena Zikmundová, Josef Burian a Petra Havlová 
zúčastnili  v těžkých klimatických podmínkách zvítězili v plážovém 
volejbalu. Gratulujeme!!!

Volejbalový turnaj Zbožňov 2013
31.8.2013 jsme byli pozváni na turnaj, který se konal v nově 
vytvořené táborové základně Zbožňov u obce Senetín. Bylo zare-
gistrováno 12 týmů z různých míst a organizací našeho okresu. 
Byla to naše první zkušenost za hranicemi naší obce. I když naše 

sportovní nasazení bylo vysoké, obsadili jsme 9 místo. Dobrá 
nálada a sportovní nadšení prostupovalo celým dnem. Slože-
ní hráčů: Ludvík Fukárek, Jan Burian, Jana Karafiátová, Luděk 
Fukárek, Josef Klaus ml., Monika Nováková, Roman Martínek, 
Martina Nováková.

Připravované akce:

Vánoční zábava – 25.12. 2013 Již tradiční vánoční zábava, hraje 
skupina PUNC.                   (Martina Nováková, Vlkaneč)

MS DIANA VLKANEČ
Podzimní zkoušky ohařů a malých 
plemen
Na základě oslovení okresního výboru 
Českomoravské myslivecké jednoty uspo-
řádalo dne 21. 9. 2013 naše sdružení 

Podzimní zkoušky ohařů a malých plemen, 
kterých se celkem zúčastnilo 24 psů. 
Úspěšných bylo 21, mezi nimi i dva naši 
členové a to pan Burian Václav s fenou 
Buginou a pan Jonáš Václav se psem Ara-
mem. Během zkoušek bylo zajištěno mo-
bilní občerstvení na poli. Trubači zahájili a 
také ukončili tyto zkoušky spolu s vrchním 

rozhodčím p. Volen-
cem st., který podě-
koval všem členům a 
sponzorům, kteří se 
na této akci podíleli.     

Hony
Vsobotu 14. 9. 2013 
byl uspořádán na 
rybníku Pálov hon na 
kachny, kterých bylo 
uloveno 20 kusů. Po-
děkování patří před-
sedovi našeho sdru-

žení p. Burianovi, který doma odchoval 
a poté vypustil 34 kachen. Od krajského 
úřadu jsme obdrželi povolení k odstřelu 
dančí a muflončí zvěře. Dále probíhá vo-
liérový odchov zajíců. V nadcházejícím ob-
dobí honů na drobnou zvěř (první 2. 11. 
2013) se budeme věnovat spíše odstřelu 
škodné zvěře a divokých prasat.

Brigády
Bylo zajištěno jadrné krmivo na zimu a 
navozeno dřevo na klubovnu, kde bude 
původní otevřený krb nahrazen novou kr-
bovou vložkou s výměníkem. 

Hubertská zábava
Dne 8. 11. 2013 se uskuteční Hubertská 
zábava.. 
Dne 17.1.2014 se bude konat myslivecký 
ples 
Tímto všechny srdečně zveme       

(Jiří Volenec ml., Vlkaneč)
 �  Účastníci podzimních zkoušek 

L ITERÁRNÍ  RUBRIKA

Dušičky
V tento čas, ostatně jako každý z nás, 
chodím na hřbitov častěji.Většina mých 
blízkých odešla před delší dobou a tak 
mě už nejitří žádné čerstvé rány a  vzpo-
mínám spíše na to veselejší, na to, co 
jsme společně prožili. Byla jsem tam i 
včera v pozdním odpoledni, skoro  v pod-
večer, na hřbitově bylo už poloprázdno a 
mně připadlo, že hřbitov podivně ztichl, a 
jako by se najednou zastavil čas. Stála 
jsem u hrobu svých rodičů a ten tajem-
ný, prapodivný pocit trval snad jen pár 
sekund, jen jako mávnutí motýlích křídel 
a já si uvědomila, že se mi ten magický 
okamžik vlastně líbil. A byl tak silný, že 

na něj nikdy nezapomenu a vím, že se 
nebude nikdy opakovat. A protože mě 
ta tajuplná nálada držela celý večer, tak 
jsem si dovolila cosi sdělit z pocitu, co 
ještě přetrvává.

„Snáší se soumrak, mrholí a k zemi 
padá chlad. 
Marně hledáš ve svém okolí ty, co jsi 
míval rád.
Co bolelo, už nebolí. 
Hlavou táhnou vzpomínky na tvář táty a 
maminky. 
Na všechny, co už odešli a nevrátí se 
víc. 
Proto dnes plane na hrobech světýlek 
na tisíc.“

(Slunečnice)

VÝZVA ČEZ
UPOZORNĚNÍ K ODSTRANĚNÍ

A OKLEŠTĚNÍ STROMOVÍ 

!
Ve smyslu ust.&25 odst.3 písm. g) zákona 
č.458/2000Sb., v platném znění, si dovo-
lujeme požádat vlastníky a uživatele dotče-
ných pozemků o odstranění a okleštění stro-
moví a jiných porostů ohrožujících bezpečné 
a spolehlivé provozování zařízení distribuční 
soustavy v majetku společnosti ČEZ Distri-
buce, a.s.
Zásah proveďte v období vegetačního klidu 
do 15. listopadu tohoto roku. Bližší informa-
ce o zachování nejmenších vzdáleností od 
nadzemního vedení najdete v oficielní výzvě 
ČEZU zveřejněné na 

 � Účastníci volejbalového turnaje ve Zbožňově
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? ?
DOTAZY  NA  STAROSTU

        Říjen
Začátkem měsíce dokončujeme skli-

zeň pozdně zimních jabloní jako je sirius, 
luna, topas a mellrose. Vždy dbáme (pak-
liže nepoužíváme rukavice), abychom měli 
ošetřené nehty na rukou, protože sebe-
menší poškození slupky může spustit při 
skladování monoliozovou hnilobu. 

Ze švestek sklízíme odrůdu presenta z 
kmene TOP. Sklízí se asi 14 dní po švest-
ce domácí, je chuťově podobná švestce 
domácí, má však vyšší obsah cukru a 
méně kyselin – vhodná odrůda pro děti. 
Jakýkoli zásah do dřeva u všech ovocných 
stromů je v této době již nevhodný, přichá-
zející zima by rány značně poškodila. 

Koncem měsíce se snažíme vyhrabat 
listí, které můžeme zkompostovat, zabrání-
me tím šíření houbových chorob, to ovšem 
neplatí u hrušní. Nejčastější onemocnění 
hrušní je rez hrušňová. Spóry této plísně 
přezimují na jalovcích, z kterých se na jaře 
větrem opět přenesou na probouzející se 
pupeny téměř všech druhů hrušní. Zatím 
této chorobě odolává asijská hrušeň (ku-
moj) u nás známá jako hrušeň písečná. V 
Republice je odzkoušeno již 16 odrůd. 

Kolem 10. října se otevírají ovocné škol-
ky, tak máme možnost zakoupit a doplnit, 
co nám v sadě chybí. Mimo broskvoní a 
drobného ovoce můžeme nakoupit vše. 

Listopad
Před prvním sněhem je vhodné celý 

sad povápnit alespoň každým druhým 
rokem (mletý vápenec). Rozpadá se asi 
6 měsíců, čímž začíná působit na jaře. V 
případě, že se nám nepodaří jej sehnat a 
použijeme pouze vápenný hydrát, musíme 
ho použit vždy až na jaře, protože působí 
okamžitě.  Ke všem stromům navezeme 
kolečko dobře rozleženého kompostu 
nebo hnoje, bílení kmenů má vždy svůj 
účel (mimo broskvoní – nesnášejí vápník 
– nebezpečí žloutenky listů). 

Prosinec
V tomto měsíci již nemáme možnost 

toho moc zachránit, kontrolujeme pouze 
chrániče kmenu stromů proti ohryzu a 
kontrolujeme stav ovoce ve sklípku, od-
straníme nahnilé a poškozené plody, ale 
myslím, že je zbytečné toto zdůrazňovat. 
Při kontrole používáme vždy rukavice. 

Zajímavosti o švestkách
Před několika lety bylo téměř ne-

možné se dopěstovat uspokojivé úrody 
švestek. Byli dovezeny dvě nové odrůdy 
z Chorvatska – čačanská najbojnica a 
čačanská lepotica. Tyto odrůdy byly pou-
ze mírně tolerantní vůči virové šárce, ale 

chutí naší švestku nepřipomínali. Protože 
se tento problém týkal celé Evropy, tak 
ve výzkumném ústavu UNI Hohenheim v 
SNR v roce 1981 Dr. W. Hartman vyšlech-
til selekcí celou odrůdovou škálu TOP. 
Odrůdy přepěstovala pro naše podmínky 
firma FITOS Plzeň - pan Horáček, který se 
zasloužil o její rozšíření u nás (zakoupení 
licence k množení není nijak levnou záleži-
tostí). Odůrdy hanita – cukernatost 71-74° 
OECHSLE, presenta 68-72°, toptaste 70°, 
haganta (velmi vysoká cukernatost - zá-
vislá na slunečním svitu v září) topent + 
74°, Topfirst 68°. Tyto odrůdy jsou vysoce 
tolerantní vůči virové šárce. Naprostý hit 
je plně rezistentní a samosprašná odrůda 
zrající stejně s naší švestkou domácí od-
růda JOJO. Při pokusech byl kmen viru pří-
mo naočkován do podkožního pletiva, ale 
neujal se a strom zůstal naprosto zdravý. 
Tato odrůda má samé přednosti- vysoká 
odolnost květu proti jarním mrazům, sa-
mosprašnost, časný nástup do plné plod-
nosti, vysoké a pravidelné výnosy, vysoká 
cukernatost (až 82°), málo náročná na 
podmínky pěstování. O stromy, jestliže od 
nich něco očekáváme, se musíme dobře 
starat, pouze zasazení nikdy nestačí.

Všem spoluobčanům přeji krásné pro-
žití Svátků Vánočních.

(Josef Rejnek, Vlkaneč) 

Koutek ovocnářeKoutek ovocnáře

O B C E V L K A N E Č

Z čátk ě í d k č

O B C E  V L K A N E Č

        Říjen

...aneb co je dobré udělat v sadě pro lepší úrodu:

� Jak proběhla oprava střech MŠ ve Vlkanči?
Obec provedla poptávkové řízení na výběr zhotovitele, byly osloveny 4 firmy z blízkého okolí, z toho 3 podaly cenové nabídky. Na 
zastupitelstvu obce dne 15.7.2013 byla vybrána firma Bek z Čáslavi s nabídkovou cenou 519.908,-Kč vč. DPH. 
Pořadí firem: 1. Bek Čáslav, 2. Štěpánek Josef, 3. Mydlochova stavební 
Firma Bek nastoupila ještě v červenci a veškeré práce byly dokončeny do 31.8.2013 dle smlouvy. Pozdržela se pouze zpětná 
montáž hromosvodu a to z důvodu jeho celkového obnovy. Stávající hromosvod nemohl být zpětně namontován, jak se původně 
uvažovalo, nevyhovoval revizním požadavkům. Konečná cena díla dle skutečně provedených prací byla 507.546,-Kč vč. DPH. Navíc, 
oproti projektu, bylo provedeno zateplení ploché střechy nad ložnicí v hodnotě 41.619,-Kč vč. DPH. Celkové náklady stavby tedy 
činily 549.165,-Kč vč. DPH. 

� Proč už firma Veolia v našich obcích nezajišťuje autobusovou dopravu?
Tato společnost byla pouze přejmenována na společnost ARRIVA.         (starosta Stanislav Pavlas, Vlkaneč)

Cvičení žen a dívek

Jak už jsme slíbili, zde je prostor pro vaše 
dotazy a jiné příspěvky, které nám můžete 
zasílat na e-mail: ou@vlkanec.cz
Pokud nemáte přístup k internetu, můžete v 

úřední dny podat příspěvek na obecním úřa-
du nebo u kteréhokoli zastupitele. Jen vás 
prosíme, dotazy formulujte písemně, aby byl 
zachován přesný záznam Vaší otázky.

Pro tentokrát jsme připravili několik nejčas-
tějších dotazů našich občanů, které zazněly 
na zastupitelstvech nebo byly položeny přímo 
některým ze zastupitelů.

Od měsíce října každé úterý od 19. hodin
v místní škole probíhá cvičení pro ženy a dívky. Různé styly aerobiku, posilování, 

kruhový trénink atd. Přijďte protáhnout své tělo a udělejte něco pro zdraví !!!!
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PŘEHLED  PLÁNOVANÝCH AKCÍ  

ŘÍJEN
 19.10. Posvícenská taneční zábava v Obecním domě – pořádá SDH Kozohlody, hraje Universum
 31.10. Průvod halloweenských světýlek a strašidel – ZŠ a MŠ Vlkaneč

LISTOPAD
 2.11. Vepřové hody  v Obecním domě - pořádá SDH Kozohlody                     
 8.11. Hubertská zábava v pohostinství ve  Vlkanči – pořádá MS Diana 
 29.11. Výroční valná hromada SDH Kozohlody       
 30.11. Slavnostní rozsvícení vánočního stromu  v Kozohlodech u křížku - pořádá SDH Kozohlody

PROSINEC
 1.12. Slavnostní rozsvícení vánočního stromu na návsi ve Vlkanči, začátek v 17:00 - pořádá obec Vlkaneč.
 14.12. Vánoční koncert v místním kostele v Kozohlodech – pořádá SDH Kozohlody                  
  Vánoční besídka dětí z MŠ a ZŠ Vlkaneč – termín upřesníme                 
 21.12. Předvánoční procházka – pořádá SDH Kozohlody          
 25.12. Vánoční zábava v pohostinství ve Vlkanči – pořádá TJ Soklo Vlkaneč, hraje skupina PUNC 
 28.12. Stolní bodování králíků v Dobrovítově – pořádá ČSCH Vlkaneč, začátek ve 14:00
 31.12. Silvestrovské posezení  v Obecním domě - pořádá SDH Kozohlody     

LEDEN 2014
 17.1.2014 Myslivecký ples v pohostinství ve Vlkanči – pořádá MS DIANA

Termíny akcí budou upřesněny na informačních plakátech umístěných ve vývěskách a na plakátových plochách a v neposlední 
řadě i na internetových stránkách obce.

Co jo možno ukládat na sběrný dvůr?
Papír, lepenku, sklo, oděvy, textilní materiály, 
rozpouštědla, kyseliny, zásady, fotochemiká-
lie, pesticidy, zářivky, jedlý olej, tuk, barvy, tis-
kařské barvy, lepidla a pryskyřice obsahující 
nebezpečné látky, baterie, akumulátory, vyřa-
zená elektrická a elektronická zařízení, dřevo 
obsahující nebezpečné látky, plasty, kovy, 
odpad z čištění komínů, zeminu, kameny, 
směsný odpad, odpad z čištění kanalizace. 
Co je možno ukládat na kompostárnu?
Rostlinný odpad, odpad z lesnictví, dřevo 

neobsahující nebezpečné látky, biologicky 
rozložitelný odpad, odpad z tržišť. 
(Podrobně je soupis odpadu vč. katalogo-
vých čísel uveden v oficielním dopise  od 
města Golčův Jeníkov, který je uveřejněn 
na obecních vývěskách a na interneto-
vých stránkách naší obce.)

Kde nás najdete?
V Golčově Jeníkově za Agrodružstvem

Kdy máme otevřeno?

SBĚRNÝ DVŮR:
Každou středu od 9:00 do 16.30 
(12:00 – 12:30 polední přestávka)
Každou 3.sobotu v měsíci od 8:00 do 12:00
KOMPOSTÁRNA:
Každé pondělí od 9:00 do 16.30 
(12:00 – 12:30 polední přestávka)
Každou 1.sobotu v měsíci od 8:00 do 12:00

Bližší informace podá pracovník sběrné-
ho dvora pan Pavel Koláčný 

tel.: 775 474 559

SBĚRNÝ DVŮR A KOMPOSTÁRNA V GOLČOVĚ JENÍKOVĚ
Město Golčův Jeníkov nabízí tímto možnost uložení odpadu na nově otevřeném sběrném dvoře 

a kompostárně. Uložení je zcela zdarma, pouze je nutné odpad dovézt.

HUMANITÁRNÍ SBÍRKA DIAKONIE BROUMOV
Občanské sdružení Diakonie Broumov je nezisková organizace, která poskytuje sociální služby pro občany z okraje společnos-

ti – materiální pomoc sociálně potřebným, azylové ubytování i pracovní příležitost (více na  www: diakoniebroumov.org)

Dne 7.11. a 8.11.2013 vyhlašujeme ve Vašich obcích humanitární sbírku
��Letního a zimního oblečení /dámské, pánské,dětské/ ��Lůžkovin, prostěradel, ručníků, utěrek, záclon, ��Látky (minimálně 
1m2, prosíme, nedávejte nám odřezky a zbytky látek) ��Domácí potřeby-nádobí bílé i černé, skleničky- vše nepoškozené ��Va-
tované a péřové přikrývky, polštáře a deky ��Obuv – veškerou nepoškozenou ��Hračky – nepoškozené a kompletní

VĚCI, KTERÉ VZÍT NEMŮŽEME: ��ledničky, televize, počítače a jinou elektroniku, matrace, koberce – z ekologických důvodů
��nábytek, jízdní kola a dětské kočárky - ty se transportem znehodnotí ��znečištěný a vlhký textil

Sběrné dny: PŘIBYSLAVICE  7.11.2013 od 16:00 do 17:00 hodin v sále místního pohostinství
 KOZOHLODY  7.11.2013 od 17:00 do 18:00 hodin  v sále obecního domu
 VLKANEČ  8.11.2013 od 16:00 do 18:00 hodin  na obecním úřadě


